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 Research Methods & Design-Dr. Abdullah Al Fraidan 

 Lecture 3-What is an Abstract? 

What is an Abstract  الخلاصة هو ما  

 a summary of the whole thing 

 شٜء نوى ٍيخص 

 An abstract is a short summary of your completed research. 

If done well, it makes the reader want to learn more about 

your research.  

 ٕ٘ شغتٝ اىقبسا ٝغؼو فئّٔ رقِ،أ ارا.  ثحضل مَبهلإ قصٞش ٍيخص اىخلاصخ 

 .لثحض ػِ اىَضٝذ َؼشفخى

 It is important to note that the weight accorded to the 

different components can vary by discipline.  

 ٍِ ٌَٖالاّعجبغ ثبخزلاف اىَنّ٘بد ىَخزيف ٗفقبَٕٞخ الأ خلاحظٍ اى . 

 For models, try to find abstracts of research that is similar 

to your research. 

 ىجحضل ٍشبثٔ ثح٘س ٍيخصبد إٝغبد حبٗه ،ٞخرع٘يَْى. 
 

Components of an Abstract- الخلاصة عناصر   

1) Motivation/problem statement: Why do we care about the 

problem? What practical, scientific, theoretical or artistic 

gap is your research filling? 

 ٗاىؼيَٞخ اىؼَيٞخ اىفغ٘ح ٍب بىَشنيخ؟ث ّٖزٌ ىَبرا: اىَشنيخ جٞبُى/  اىذافغ 

 ثح٘صل عشاء لإ خاىفْٞ أٗ ٗاىْظشٝخ
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2) Methods/procedure/approach: What did you actually do to 

get your results? (e.g. analyzed 3 novels, completed a series 

of 5 oil paintings, interviewed 17 students) 

 ّزبئغل؟ ػيٚ ىيحص٘ه فؼيذ ٍبرا اى٘اقغ فٜ: ْٖظَاى/  الإعشاءاد/  اىطشق 

 ، صٝزٞخ ى٘حبد 5ه ٍغَ٘ػخ أمَيذ ، سٗاٝبد 3 رحيٞو اىَضبه عجٞو ػيٚ)

 (بىجبغ 71 ٍغ ٍقبثلاد

  Results/findings/product: As a result of completing the 

above procedure, what did you learn/invent/create? 

 أػلآ، اىَزم٘سح الإعشاءاد لاعزنَبه ّٗزٞغخ: ىْزبطا/  الاعزْزبعبد/  اىْزبئظ 

 أثذػزٔ؟/  زٔخزشػأ/  رؼيَزٔ اىزٛ ٍب

3) Conclusion/implications: What are the larger implications 

of your findings, especially for the problem/gap identified 

in step 1?      

 ًثبىْغجخ ٗخبصخ ْزبئغل،ى الاّؼنبعبد أمجش ٕٜ ٍب:  الاّؼنبعبد/  اىخزب 

 ؟7 اىخط٘ح فٜ رحذٝذٕب رٌ اىزٜ اىفغ٘ح/  ىيَشنيخ
 

Components of an Abstract-   الخلاصة عناصر 
! You give what is really an introduction, missing out what the results were 

 ُّزبئظ مبّذ َبػ إغفبه ، خٞحقٞقٍقذٍخ  ٕ٘ ٍب رؼطٜ أ 

! You tell us what each section of the write-up is going to talk about (e.g. 'In the third 

section we will describe the method'), not briefly what you did (e.g. 'The method we 

used was...') 

 ُ٘صفث عْقً٘ اىضبىش اىقغٌ فٜ' اىَضبه عجٞو ػيٚ) ٔػْ يحذٝشى اىنزبثخ َزبثؼخى ٍقطغ نوث رخجشّب أ 

 .. '( اعزخذٍْبٕب اىزٜ اىطشٝقخ مبّذ" اىَضبه عجٞو ػيٚ) ٗعٞضح ىفزشح فؼيذ ٍب ٗىٞظ،'(غشٝقخ

! You include wording that refers forward like ‘… as we shall see…’. Again it is not 

an introduction. It should read as referring back to the whole completed project 

 ٍشٞش ّصٖب ٝنُ٘. ٍقذٍخ ذىٞغ اخشٙ ٍشح".  …عْشٙ مَب"  ٍضو الاٍبً اىٚ رشٞش ػجبسح ادساط َٝنْل 

 مئ اىَششٗع عزنَبهلأ
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Example of an Abstract   الخلاصة على أمثلة     

 The Factors Accounting for the Egyptian EFL University Students’ 

Negative Writing Affect  

 عيجٞبنزبثخ ثبى ٝٔاىَصش اىغبٍؼخ غلاة٘سػ ى اىَحبعجخ ػ٘اٍو رؤصش    

 This study attempts to identify the factors that account for the Egyptian 

English majors’ negative writing affect, i.e. their high English writing 

apprehension and low English writing self-efficacy.  

 ٓبعيجٞ ٓؤصشٍ الإّغيٞضٝخ اىَصشٝخ اىزخصصبد ػزجبسأث رحذٝذ اىؼ٘اٍو ىذساعخ ٍحبٗلاد ٕز  

      . ّغيٞضٝخالإ نزبثخى زارٞخاىنفبءح اى ٍْخفعخٗ، ثبىيغخ الإّغيٞضٝخثزٌٖ مزب ػيٚ ػبىٞب - نزبثخبىث

 The subjects were administered two scales measuring their writing 

apprehension and writing self-efficacy, and then those students with 

scores falling into the extremes of the two scales were interviewed about 

their writing experience and background.  

  ّخفبضثأ صٌ -نزبثخىبث رارٞخنفبءح اى قٞبط ٗ بىنزبثخث ٌٖرخ٘ف قٞبط - قٞبعِٞث ظٞغاىَ٘اأدٝشد 

   . بىنزبثخث زٌٖخيفٞٗ زٌٖزغشثىٍقبثلاد  اءشعلأقٞبعِٞ اى ْٖبٝخثٗ أٗىئل اىطلاة ػلاٍبد

 To supplement the qualitative data obtained from the interviews, the 

subjects’ scores on three linguistic tests used for measuring their English 

grammar and vocabulary knowledge were compared to their scores on the 

two scales.  
 ىغ٘ٝخ اخزجبساد ضلاصخث" اىَ٘اظٞغقبط ر – اىَقبثلاد ٍِ ػيٖٞب اىحص٘ه رٌ اىزٜ اىجٞبّبد ّ٘ػٞخ عزنَبهلا 

  .اىقٞبعِٞٞ ثْزبئظ زٖبَقبسّى اىَفشداد زٌٍٖؼشفٗ ثبلإّغيٞضٝخ ٌٕق٘اػذ قٞبطى ٍغزخذٍخ

 Analyzing both types of data showed that there are six causes of the 

subjects’ high English writing apprehension and four causes of their low 

English writing self-efficacy.  

 ثبلإّنيٞضٝخ اىنزبثخفٌٖ   لاسرفبع اعجبة عزخ ْٕبك ُأؼشظخ ثىَا يجٞبّبدى ِٞػْ٘اى ملا رحيٞو 

 .  رارٞخنفبءح ث ّنيٞضٝخثبلإ اىنزبثخ ّخفبضلا اعجبة سثؼخأٗ

 Based on the results reached, the study presents some recommendations 

for writing instruction and suggestions for further research. 

 ٍضٝذ لإعشاء قزشاحبداٗ رؼيَٞبد ىنزبثخ اىز٘صٞبد ثؼط اىذساعخ ذقذٍ،  ْزبئظىا ز٘صوى اعزْبدا 

 .الاثحبس ٍِ
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Example of a Poor Abstract- هضعيف خلاصةال أمثلة على   

 Friends of Children help underprivileged elementary school 

children. 

 الاثزذائٞخ يَذاسطى ِٞاىَحشٍٗ زلاٍزحاى الاغفبه اصذقبء ٝغبػذ.  

 There currently is a need for after-school programs in Anywhere 

Parish, like the one Friends of Children would like to provide.   

 اصذقبء حذأ ضٗٝذر ٍضو، ٍنبُ أٛثىيشػٞخ  اىَذسعخ ثؼذ ٍب جشاٍظى ظشٗسح ْٕبك حبىٞب 

 . اىطفو

 Such a program will help at-risk children do better in school, learn 

important interpersonal skills, and become better citizens.   

 زؼيٌى - بىَذسعخث ىيَخبغش اىَؼشظِٞ الاغفبه افعو ثشنو عٞغبػذ اىجشّبٍظ ٕزا 

 .صبىح ٍ٘اغِٔ ىٞصجح ٍَٖ شخصٞخ ٍٖبساد

 The after-school program will target kids in Anywhere Parish and 

will operate after-school on Monday through Friday in the local 

community center.   

 اىَذسعخ ثؼذ ؼَوٞعٗ ٍنبُ أٛث الأغفبه ىشػٞخ ٖذفٞع اىَذسعخ ثؼذ ٍب ثشّبٍظ ً٘ٝ 

 اىَحيٚ اىَغزَغ َشمضث اىغَؼخ حزٚ الاصِْٞ

 Trained adults will provide homework assistance in all classroom 

topics, as well as provide games and fun activities.   

  اىذساعٞخ ىفص٘ها ٍ٘اظٞغ غَٞغى اىَْضىٜ اى٘اعت داءلأ ٍغبػذح قذًٞع اىنجبسرذسٝت 

  .اىزشفٖٞٞخ الأّشطخٗ الاىؼبة ر٘فٞش ٗمزىل

 The objectives of the program are to make students better learners 

and improve their social skills and personal well-being.   

 الاعزَبػٞخ ٍٖبسارٌٖ زحغِٞى افعوثشنو  رَضواىطلاة  زؼيٌى اىجشّبٍظ إذاف 

 .اىشخصٞخ ٗاىشفبٕٞخ
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 The impact of the after-school program will be evaluated by 

looking at student grades and satisfaction with the program.  

 اىجشّبٍظ ٍغ ظبٌٕ شى اىطلاة دسعبد فٜ جحشىي عٞقٌٞ اىَذسعخ ثؼذ ٍب ثشّبٍظ. 

 Friends of Children are requesting $137,790 for this project. 

 دٗلاس  731,131 ٍجيغ اىطفو اصذقبء ٍششٗع تيٝزط. 

 The poor example is incomplete – it does not provide the same 

level of detail found in the good example.  

 زىلث عٞذ َضبهاىَ٘ع٘د ى اىزفصٞو ٍِ اىَغز٘ٙ ّفظ قذًٝ لا -  غٞش ٍنزَو ٜءع ٍضبه . 

 This (poor) example does not grab the attention of the reader.  

 اىقبسا ٕزَبًاْٝزضع  لا(  ٜءغاى) اىَضبه ٕزا.  

 There is no good description of the need, the organization and its 

mission is not well defined, and no basic details of the program 

are provided. 

  زفبصٞوٍضٗدح ث ٗلاغٞش ٍؼشفخ رَبٍب  ٍَٖزٖبٗ ىَْظَخا -ىيعشٗسح  ٗصفٝ٘عذ لا 

 ىيجشّبٍظ عبعٞخأ
 

 


